
 

 

 
 
Skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag den 6. oktober 2020 kl. 17.00-20.00 
Møde afholdes i personalerummet, Hollændervej 3 
 
 

 

Forældrerepræsentanter: 

• Camilla Arent - Afbud 

• Filip von Spreckelsen - Afbud 

• Jette Hyldal Deichman – Deltog fra punkt 3. 

• Louise Krogh - Afbud 

• Michael Andersen 

• Rasmus Edelberg 

• Sune Wæsel 

Suppleanter: 

• Susanne Nørrelund Munk - indsuppleret 

• Janne Hansen - indsuppleret 

 

Elevrepræsentanter: 

• Kamille (9. årgang) 

• Liva (7. årgang) 

Medarbejderrepræsentanter: 

• Claus Aatoft Klub Fortet 

• Lasse Skjerlie Gilling, lærergruppen 

Ledelsesrepræsentanter: 

• Jakob Toft - Afbud 

• Jens Zachariasen 

• Kristian Lohmann 

• Michael Halvorsen 

 
 



 

 

Tidsplan 
Ca. 
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17.00 

 
Beslutning 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

• Velkommen til Kamille fra 9. årgang og Liva fra 7. årgang. 
Godkendt 

 
Formand 

 
17.05 

 
Beslutning 

Bilag 

 
2. Godkendelse af referat 

• Referatet d. 1.september 2020 
Godkendt 

 
Kristian 

 
17.10 

 

 
Drøftelse 

 
 
 

 
3. Status på byggeri og genhusning 

Status v. Finn Holm Carstensen m.fl. 
Orientering/status fra byggemøde d. 24. september 
Finn Holm Carstensen orienterede om status på byggeriet. 
Byggeplads og skurvej er etaberet, der er etableret cykelparkering 
og ekstra cykelparkering på Amicisvej.  
Byggepladsen i skolegården er blevet afskærmet, med mulighed 
for kig ind gennem ”vinduer” til byggepladsen.  
Der er etableret ladetårne i skolegården + på Hollændervej.  
Kælderen på skolen er blevet tømt, hvilket betyder at en del bøger 
nu er lagt i containere på Hollændervej. 
Nedrivningen er i fuld gang. Der er 23 mand på arbejdspladsen 
som river alt ned på nær toiletter og vægge.  
Tidsplanen overholdes på nuværende tidspunkt. 
Der afholdes løbende byggemøder med både entreprenør, 
underentreprenører og byggeudvalg.  
Der er udarbejdet ny tidsplan for byggeprojektet, som er 
entreprenørens mere detaljerede tidsplan, efter han har 
overtaget bygningen. Den har samme deadline. 
Finn Holm Carstensen holder ugentlige møder med projektlederen 
for skybrudsprojektet på Amicisvej for at sikre tæt koordinering og 
smidig afvikling af de to samtidige projekter. 
Sommetider opstår der tung trafik i den travle morgentid, hvilket 
er blevet indskærpet ikke skal ske. 
 
Hverdagen er ved at finde en god gænge for 7. og 8. årgang på 
Nyelandsgården. Eleverne er trætte af pendlingen, men synes der 
er god ro.  
Der er etableret flere muligheder for eleverne på Nyelandsgården, 
hvor der er kommet fodboldmål, basketnet og bordtennisborde.  
Der lægges politisk op til at Nyelandsgården på sigt skal bruges 
som udflytterskole for andre skoler ifbm. nye 
renoveringsprojekter. Det kunne være en åbning for at ordne 
udearealerne da andre skoler også vil kunne få gavn af dette. 
 
På kommende byggeudvalgsmøde vil Sune nævne at Flexarealet 
bliver lagt i budgettet, at fritidsbrugerne bliver minimeret og at 
skolebestyrelsen anmoder om midler til at udflytte noget af 
undervisningen mens vi er presset på pladsen. 
 

 
Jens 

/Kristian 
 
 

 
17.40 

 
Orientering 

 
4. Meddelelser   

 
 



 

 

Elevrepræsentanter 
Elevrådet har konstitueret sig.  
 
Medarbejderrepræsentanter:   
• Lærerrepræsentant: 

Der er valgt ny formand for Danmarks Lærerforening. 
Der skal laves ny lokalaftale med udgangspunkt i den nationale 
aftale. Særligt fokus vil være på at nedbringe lærernes timetal. 
To lærere har opsagt deres stillinger da de fraflytter 
København.  
Der opleves et stort pres på lærerne for tiden og det ekstra 
tilsyn fylder meget for lærerne. 
Der skal udarbejdes APV (arbejdspladsvurdering). 
Det gavner at der er blevet sat flere spritdispensere op og 
lavet opdelt trappeopgang. 
Der udarbejdes rapport af KLK (Kommunernes Landsforenings 
Konsulentbureau) om Frederiksberg kommunes specialtilbud. 

 
• Pædagog Fortet:  

Fortet (og SFO) arbejder fortsat som nødpasning, hvilket 
udfordrer hverdagen. Pædagogerne oplever opdelte 
arbejdssteder og mindre sammenhæng i hverdagen. 
Det er ikke gode arbejdsvilkår at være blevet fordelt i mange 
lokaler. 
Der er bekymring for efteråret og vinterperioden ifht. at lave 
et fortsat godt Klubtilbud. 
Ovenstående gør sig ligeledes gældende på SFO. 

  
Fortets ledelse:  

Det er en udfordring at skolen fungerer nærmest ”normalt”, 
men at fritidstilbuddene skal fungere som nødpasning. Det er 
svært at oversætte så elever og forældre kan forstå det, hvilket 
kan føre til undrende spørgsmål og klager. 
Kolonierne på Fortet er blevet aflyst. 
En medarbejder har opsagt sin stilling. 
Tabulex fungerer ikke, hvilket har stor indflydelse på 
økonomien. 

 
SFO ledelse: (Afbud) 
 

Skolens ledelse:    
Der opleves ikke et stort frafald fra fritidstilbuddene 
sammenlignet med kommunens øvrige skoler. 
Det er korrekt at lærerne er påbegyndt at skulle have mere 
tilsyn end tidligere, hvilket er et nyt pres på lærerne i forhold til 
tidligere, hvor lærerne betalte sig fra tilsynet.  
Der er ansat en 12-timers flexjobber til at holde orden på 
Nyelandsgården. 
Der etableres blåt felt på Hollændervej og Edisonsvej til at 
guide trafik og fodgængere.  
Vi vil gerne ansøge om midler til at kunne flytte undervisning 
væk fra skolen med jævne mellemrum. 

 
Formanden/medlemmer:  

Kamille 
 
 
 

Lasse 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Claus 
 
 
 

 
 
 
 

Michael 
 
 

 
 

 
 
 
 
 

Jakob 
 
 

Jens 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

Der er dialogmøde onsdag d. 21/10 kl. 17-19 – Sune kan ikke 
selv deltage. Skolebestyrelserne er inviteret. Invitationen 
genfremsendes sammen med referatet af 
skolebestyrelsesmødet. 
 
Rasmus omdelte Skolebestyrelsens håndbog. 

 

 
Formand 

Best. 
 

    
 
  



 

 

 
 

Tidsplan 
Ca. 

Status 
& Bilag Referat – Del 2 Ansvar 

Navn 
        
     

   

18.20 Orientering 5. Hvilke principper er gældende og hvilke er evt. ikke 
implementeret i skolens virke? 
Jens orienterede om hvilke principper der er gældende på Ny 
Hollænderskolen og hvorvidt de er implementeret på skolen. 
Særligt Mad- og måltidspolitikken er ikke ajourført. 
 
Øvrige principper er stort set implementeret på skolen, men 
nogle principper kunne trænge til en opdatering/justering. 
 
Nyeste principper kan tilgås på skolens hjemmeside:  
https://frb-nh.aula.dk/ under ”vores skole” -> ”Principper og 
politikker”.  
 
Ældre principper kan ses på 
https://frb-nh.aula.dk/ikke-opdaterede-principper-og-politiker 
 

Jens/ 
Kristian 

 
18.30 

 
Orientering 

 
6. Endeligt årshjul i forhold til mødeplan                                     

Punktet om understøttende undervisning udsættes, men 
undervisningsdifferentiering sættes på dagsordenen på 
kommende møde. 
Ellers godkendt. 
 

 
Camilla 

 
18.40 

 
 
 
 
 

 
Drøftelse/ 
beslutning 
 

 
7. Skolebestyrelsens indsatsområder/opmærksomhedspunkter for 

kommende skoleår  
• Gennemgang af forældresurvey der pegede på forældres 

viden om børns digital færden og indsigt i 
konfliktløsningsværktøjer. Planlægning af princip 

 
Skolebestyrelsen ønsker at lave et webinar om emnet med 
deltagelse af de rette oplægsholdere fra skolen. 
Rasmus orienterede om at Sundhedsstyrelsen afholder webinar, 
som kan tilgås via følgende link: 
https://www.sst.dk/da/Arrangementer/2020/Webinar-Et-
sundhedsperspektiv-paa-0-15-aarige-boern-og-unges-digitale-liv  

 
Sune 

 
 

 
19.15 

 
 

 
Drøftelse 

 

 
8. Woke, Verdensmål og globale klimaforandringer 

Drøftelse af hvordan skolen adresserer disse emner i børnehøjde, 
med eventuelt henblik på princip. 
 
Kamille fortæller, at 9. årg. løbende har arbejdet med 
verdensmålene som del af projektopgaven. Udgangspunktet er 
som regel ét verdensmål af gangen, så det ikke bliver for 
overvældende for eleverne. Fokus er problemløsende mere end 
problemorienteret. Dette er generelt for projektopgaven for 
udskolingseleverne.  
 

 
Camilla/ 

Sune 

https://frb-nh.aula.dk/
https://frb-nh.aula.dk/ikke-opdaterede-principper-og-politiker
https://www.sst.dk/da/Arrangementer/2020/Webinar-Et-sundhedsperspektiv-paa-0-15-aarige-boern-og-unges-digitale-liv
https://www.sst.dk/da/Arrangementer/2020/Webinar-Et-sundhedsperspektiv-paa-0-15-aarige-boern-og-unges-digitale-liv


 

 

Skolebestyrelsen er optaget af at verdensmålene diskuteres på en 
sund ikke-normativ facon i undervisningen med blik for ikke at 
skabe unødig angst og får lagt for meget ansvar på eleverne. Samt 
at de ikke fylder mere for eleverne i skoletiden, end de reelt gør 
for den almindelige dansker i hverdagen. 
 

 
19.45 

 

 
Beslutning 

 
9. Kommunikation fra mødet 

Jette laver et udkast til brev til forældre.                                                            

 
Alle 

 
19.50 

 

 
Orientering 

 
10. Eventuelt 

Punkter til kommende møde: 
• Oplæg om undervisningsdifferentiering for de stærke og de 

svage børn med henblik på princip. 
• Elevfravær. 
• Tilbagemelding fra dialogmøde med undervisningsudvalget. 
• Byggeri. 

 
Alle 
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